
Økonomiudvalget den 24-10-2013, s. 1

LYNGBY-TAARBÆK KOMMUNE

Økonomiudvalget

Protokol

Torsdag den 24. oktober 2013 kl. 16:00
afholdt Økonomiudvalget  møde i Udvalgsværelse 1/Rådhus.

Medlemmerne var til stede, undtagen:
Hans Henrik Madsen (F).
Simon Pihl Sørensen deltog ikke i behandlingen af sag 
nr. 19.

Endvidere deltog: 
Tim Andersen og Birger Kjer Hansen 

I forbindelse med behandling af sag nr. 11, 13, 16, 20, 
21 og 22 deltog tillige Ulla Agerskov. 
I forbindelse med behandling af sag nr. 1, 2, 3, 19 og 23 
deltog tillige Rene Rasmussen og Kim Lilhammer.
I forbindelse med behandling af sag nr. 6, 7 og 23 deltog 
tillige Anne Søgaard Andersen.



Økonomiudvalget den 24-10-2013, s. 2

INDHOLDSFORTEGNELSE

Sag nr: Side:

01 3. anslået regnskab 2013
.

5

02 Bankudbud af kommunens bankforretninger
.

10

03 Udmøntning af budgetaftalen for 2014-17
.

13

04 Fastsættelse af aflønning af formænd og næstformænd for de 
politiske udvalg 2014 - 2017
.

15

05 Digitalisering af kommunalbestyrelsesarbejdet
.

17

06 Virksomhedsundersøgelse 2013
.

21

07 Udviklingen i ledigheden
.

24

08 BSB - Lyngby-Taarbæk Boligselskab - låneoptagelse og 
lejeregulering ved renoveringsprojekt
.

26

09 Boligorganisationen Samvirke - Lundtofteparken - 
anvisningsret og boligsocial indsats
.

28

10 Lukning af Den Gamle Have
.

30

11 Afrapportering fra Bascon på den gennemførte analyse af 
udvalgte kommunale ejendomme
.

32



Økonomiudvalget den 24-10-2013, s. 3

12 Anmodning om optagelse af sag på dagsorden om 
omklassificering og harmonisering af veje
.

36

13 Folkeskolereform - organisering og udmøntning
.

37

14 Fremtidig anvendelse af ejendommene Kongevejen 205-209 - 
fornyet behandling
.

39

15 Etablering af Campus Nord ved Trongårdsvej 40
.

41

16 Digital strategi for 0-18- års-området. Høringssvar
.

43

17 Meddelelser
.

48

18 LUKKET SAG. Ejendomssag 
 
.

50

19 LUKKET SAG. Ejendomssag 
 
.

52

20 LUKKET SAG. Licitationsresultat 
 
.

54

21 LUKKET SAG. Ejendomssalg 
 
.

56

22 Ny overdækning på bygningen Gyrithe Lemches Vej 20
.

59

23 Status på modregning af sygedagpenge fra 
forsikringsselskaber - regres
.

61



Økonomiudvalget den 24-10-2013, s. 4

24 Anmodning om optagelse af sag på dagsordenen om Polobane 
på Dyrehavegaard
.

63

25 Anmodning om optagelse af sag på dagsordenen om betjening 
af kommunalbestyrelsen
.

64



Åbent punkt   Økonomiudvalget den 24-10-2013, s.5

1.

3. anslået regnskab 2013
.

Sagsfremstilling
Denne sag indeholder 

Forventet regnskabsskøn 2013 på basis af forbruget pr. 30.9.20131.
Skønnede konsekvenser for budgetårene 2014-172.
Status for Budgetaftalen 2013-16, notat af 2. oktober 2013.3.

Økonomistyringen i kommunen er baseret på, at der udarbejdes kvartalsvise 
budgetopfølgninger til det politiske niveau, og at sagen behandles i såvel 
Økonomiudvalget som fagudvalgene forinden endelig behandling i 
kommunalbestyrelsen, jf. nedenstående hovedforløb:
1) Samlet redegørelse forelægges for Økonomiudvalget
2) Økonomiudvalget sender redegørelsen til fagudvalgene med henblik på 

behandling af regnskabsskønnet
3) Fagudvalgene behandler redegørelsen vedr. eget område og indstiller evt. 

forslag til tilpasninger
4) Økonomiudvalget behandler fagudvalgenes tilbagemeldinger og udarbejder 

samlet indstilling til kommunalbestyrelsen
5) Kommunalbestyrelsen behandler og godkender evt. bevillingsændringer.

A. 3. anslået regnskab 2013:
Forvaltningen har udarbejdet skønnet over det forventede årsregnskab 2013 med 
udgangspunkt i forbruget pr. 30.9.2013.

Hovedtallene i 3. anslået regnskab 2013 viser: 

Mio. kr. 2013
Driftsvirksomheden -17,242
Anlægsvirksomhed -37,411
Ejendomssalg 0,580
Renter 0,705
Skatter og tilskud og udligning -4,217
Finansforskydninger -6,778
Optagelse af lån 1,401
I alt -62,962
(- = forbedring)

Driften
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Totalt set forventes der mindreudgifter på 17,2 mio. kr. 
Dette skøn baseres på en forudsætning om, at der overføres 38,0 mio. kr. fra 2013 
til 2014, svarende til overførslerne fra 2012 til 2013.

Mindreudgifterne opstår først og fremmest på grund af nogle engangsforbedringer. 
Det gælder betalingsforskydninger vedr. førtidspensioner, som er overgået til 
Udbetaling Danmark, og det gælder en omlægning af betalingerne vedr. 
kabelnedlægning. I alt samlede forbedringer på 17,4 mio. kr.
Forbedringen kan således finansiere de øvrige nettoudgifter på 0,2 mio. kr., der 
dækker over en række mindreudgifter på i alt 8,3 mio. kr. og over en række 
merudgifter på tilsammen 8,5 mio. kr. I den sidstnævnte gruppe er der merudgifter 
til Udsatte børn og unge på 4,1 mio. kr., Kommunale ejendomme på 1,9 mio. kr. og 
Beskæftigelsesområdet på 1,9 mio. kr.

Anlæg
I budget 2013 var der afsat 172,9 mio. kr. Der er p.t. bevilget et anlægsforbrug på 
257,1 mio. kr. i 2013, hvoraf 59 mio. kr. vedrører ikke forbrugte anlægsmidler, der 
er overført fra 2012 til 2013. Herudover er der fremrykket anlægsinvesteringer fra 
2013 til 2014 for en ramme på 18,7 mio. kr.

Der skønnes nu et anlægsforbrug på 219,7 mio. kr., dvs. et mindreforbrug på netto 
37,4 mio. kr., der primært skyldes tidsforskydninger til 2014.

Ejendomssalg
Det korrigerede budget for 2013 viser et provenukrav til salg af ejendomme for 
24,4 mio. kr. P.t. forventes en yderligere forskydning til 2014 af en indtægt på 0,6 
mio. kr. 

Renter og Finansiering
Renter udviser en merudgift på 0,7 mio. kr., der dækker over et kurstab i 
forbindelse med køb og salg af værdipapirer (1,6 mio. kr.) samt færre renteudgifter 
vedr. den variabelt forrentede gæld (-0,9 mio. kr.)

Afvigelsen på finansieringen på -4,5 mio. kr. stammer primært fra den afsatte 
reserve på 5 mio. kr. til det betingede balancetilskud. Reserven forventes ikke 
udløst, hvorfor beløbet lægges i kassen.  

Finansforskydninger
Forbedringen af balanceforskydningerne med 6,8 mio. kr. skyldes en regulering af 
byggelån i forbindelse med etableringen af ”almene” boliger (Strandberg, 
Slotsvænget og Caroline Amalievej 118-124). 

Likviditet
I dette anslåede regnskab forventes en ultimobeholdning 2013 på 123,2 mio. kr. I 
forhold til det korrigerede budget 2013 (60,3 mio. kr.) er der tale om en forbedring 
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på 63,0 mio. kr.

I budget 2013-16 var der forudsat en ultimobeholdning 2013 på 74,9 mio. kr. I 
forhold hertil er der således tale om en forbedring på 48,4 mio. kr.
   
B. Serviceudgifter i 2013:
Serviceudgifterne - således som de kan udledes af det fremlagte 3. anslåede 
regnskab 2013 - viser, at kommunen har et råderum i servicerammen på ca. 51,5 
mio. kr. i forhold til den budgetterede serviceramme.

C. Bevillingsoverførsler mellem aktivitetsområderne:
I henhold til gældende praksis indgår der i de anslåede regnskaber en række 
tekniske bevillingsoverførsler aktivitetsområderne imellem, og disse overførsler 
skal godkendes af Økonomiudvalget. Beløbene (0-løsninger) fremgår af kolonnen 
"Tekn. omplac." i hovedoversigten. Der er primært tale om flytning af budgetbeløb 
fra de enkelte aktivitetsområder vedrørende opgaver, der som følge af 
organisationsændringerne ligger under aktivitetsområdet Kommunale ejendomme. 
Derudover er der bevillingsomplaceringer som følge af konsulentafgift, fordeling af 
puljer samt momsjustering. 

D. Anlægsbevillinger:
Som konsekvens af ændringerne i dette anslåede regnskab samt en række 
tilpasninger, der hovedsageligt er af teknisk karakter, søges en række 
anlægsbevillinger forhøjet/nedskrevet. Der er i bilag 2 en specifikation af de søgte 
anlægsbevillinger.

E. Konsekvenser for budgetårene 2014-17:
Forvaltningen har endvidere gennemgået de langsigtede konsekvenser af 
driftsafvigelserne i regnskabsskønnet for 2013, jf. nedenfor.

Mio. kr. 2014 2015 2016 2017
Driftskonsekvenser (merudgifter) 3,709 1,665 1,162 1,075
Anlægskonsekvenser (merudgifter) 44,089
Ejendomssalg -0,680
Balanceforskydninger 0,477
Samlet konsekvens 47,595 1,665 1,162 1,075

F. Budgetaftalen 2013-16, status:
Stort set alle budgetaftalens initiativer er indfriede og er afsluttede eller forventes 
indfriet efter planen.

Primo oktober er der dog et enkelt initiativ, der ikke forventes at kunne holde den 
budgetmæssige ramme. Det gælder modregning af sygedagpenge fra 
forsikringsselskaber (regres) . Den manglende besparelse i 2013 på 1,0 mio. kr. vil 
blive finansieret af mindreforbrug på sygedagpenge (forsørgelsesydelsen). 
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Sparekravet er i 2014 og 2015 hævet til 1,5 mio. kr. og i 2016 og frem til 2,0 mio. 
kr. De manglende indtægter vil i 2014 og 2016-17 delvist kunne finansieres af 
reducerede udgifter til sygedagpenge, hvorimod der for 2015 ikke er den samme 
finansieringsmulighed, da der er 53 sygedagpengeuger i 2015.
I alt er der således i 3. anslået regnskab 2013 indarbejdet følgende merudgifter: 1,0 
mio. kr. i 2014, 2,0 mio. kr. i 2015 og 1,5 mio. kr. i 2016 og 2017.

Hertil kommer tre områder, hvor der er forsinkelse, men hvor budgetbesparelsen i 
2013 p.t. ventes finansieret inden for aktivitetsområdets ramme. Det gælder Udbud 
af indkøbsordningen for ældre, Træning af ældre med inkontinens og Omlægning 
af kolonihaveleje.

G. Kvartalsrapport for det specialiserede socialområde:
Økonomi- og Indenrigsministeriet har besluttet at afskaffe de kvartalsvise 
oversigter fra og med 3. kvartal 2013. Der er således ikke længere et krav om at 
indsende den til Økonomi- og Indenrigsministeriet og dermed forelæggelse for 
kommunalbestyrelsen.

Forvaltningen vil fremadrettet fortsat lave en opgørelse over økonomi- og 
aktivitetstal og forbedre udviklingen af de aktivitetstal, der hidtil har været 
indarbejdet i rapporten. Hensigten er, at denne ledelsesinformation fremover vil 
indgå i forbindelse med de kvartalsvise økonomiske afrapporteringer.

Økonomiske konsekvenser
De bevillingsmæssige konsekvenser af 3. anslået regnskab 2013 er flg.:

Mio. kr. 2013
Driftsvirksomheden , i alt -17,242
Anlægsvirksomhed -37,411
Ejendomssalg 0,580
Renter 0,705
Skatter og tilskud og udligning -4,217
Finansforskydninger -6,778
Optagelse af lån 1,401
I alt -62,962
(- = forbedring)

Beslutningskompetence
Økonomiudvalget.

Indstilling
Forvaltningen foreslår, at

redegørelsen vedr. 3. anslået regnskab 2013 tages til efterretning1.
der forelægges en række tekniske bevillingsoverførsler mellem 2.
aktivitetsområderne, jf. afsnit C
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der forelægges en regulering af anlægsbevillingerne, jf. afsnit D3.
redegørelsen oversendes til fagudvalgene med henblik på behandling af 4.
redegørelsen og indstilling til Økonomiudvalget og kommunalbestyrelsen.

Økonomiudvalget den 24. oktober 2013
Ad. 1 Taget til efterretning.
Ad. 2-4 Godkendt.
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2.

Bankudbud af kommunens bankforretninger
.

Sagsfremstilling
Kommunens aftale om håndtering af kommunens daglige bankforretninger er 
udløbet, og fornyet udbud skal således foretages.

Udbuddet gennemføres som et offentligt udbud med annonceringspligt i henhold til 
§15a-15d i tilbudsloven (lovbekendtgørelse nr. 1410 af 7. december 2007).

Forvaltningen har udarbejdet det sagen vedlagte udbudsmateriale af 8. oktober 
2013 (bilag)

Overordnet tidsplan:

Offentliggørelse af udbudsmateriale 01.11.2013
Frist for indsendelse af spørgsmål 29.11.2013
Frist for besvarelse af spørgsmål 13.12.2013
Tilbudsfrist 13.01.2014
Godkendelse af tildeling (Økonomiudvalget) 27.02.2014
Offentliggørelse af tildeling af kontrakt 28.02.2014
Udløb af frivillig "stand-still"  periode 14.03.2014
Underskrift af kontrakt 15.03.2014
Kontraktperiode indledes 01.04.2014

Kontraktperioden er angivet til en 4-årig aftale fra den 1. april 2014 med mulighed 
for forlængelse af kontrakten i op til 2 x 12 måneder, idet trækningsretten og 
rentevilkårene kan tages op til en årlig revurdering/genforhandling. Tilbudsgiver 
skal dog erklære, at man som udgangspunkt ikke forventer en ændring i 
rentemarginalen i kontraktperiodens løbetid.

Ydelsen skal bl.a. dække:
Alle betalingstransaktioner, dog undtaget de transaktioner, der jf. lovgivningen 
skal foregå via OBS-kontoen (mellemregning med staten af 1/12-afregning, 
sociale refusioner/udgifter, Askat m.m.)
Adgang til at anvende pengeinstituttets on-line bankingsystem
Øvrige forretninger såsom brug af check, valutaveksling, kontante 
indbetalinger, døgnboksindbetalinger, nationalbankoverførsler, Visa/Dankort, 
MasterCard m.v. 
Rådgivning om daglige transaktioner m.v.
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Kreditfacilitet.

Aftalen omfatter ikke:
Aftaleindskud
Langfristet låneoptagelse
Rådgivning om formue-/gældspleje
Anden finansiel rådgivning
Legater og fonde administreret af kommunen.

Kontrakten vil blive tildelt det pengeinstitut, der har afgivet det økonomisk mest 
fordelagtige tilbud, baseret på følgende kriterier:

Kriterier Pct.
Pris 50
Service og kvalitet 30
IT-løsning 20

Pris:
Omhandler den direkte målbare økonomi i pengeinstituttets tilbud, og vedrører bl.a. 
rente, valør, gebyrer, mm.

Service og kvalitet:
Beskriver alt det, der ikke direkte kan gøres til genstand for en økonomisk 
betragtning. Der bliver udelukkende vurderet på kvalitet og variation af 
serviceydelser, såsom uddannelse i IT-løsningen, kontoudtog, opfølgnings- og 
rådgivningsmøder m.m.

IT-løsning:
Beskriver kommunen ønsker til IT-løsningen, der skal kunne håndtere de 
forskellige informations- og betalingsstrømme til og fra kommunens systemer.

---------------

Særligt vedr. Nemkonti, jf. herved Økonomiudvalgets behandling den 29. august 
2013 af sagen "Anmodning om optagelse af sag på dagsordenen om afgiftsfrie 
NEM-konti" (bilag).

Der er i materialet ikke indarbejdet spørgsmål om at skulle stille Nemkonti til 
rådighed for kommunens borgere, idet det ikke har sammenhæng med det arbejde, 
som pengeinstituttet yder for kommunen og ville i givet fald kunne afskære egnede 
pengeinstitutter fra at indgå aftale med kommunen, f.eks. fordi de pågældende slet 
ikke har konti til private som produkt eller måske ikke ønsker at stille nogle kunder 
bedre end kunder andre steder.

Herudover ville banker måske kompensere manglende gebyrindtægt ved at forhøje 
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den ydelse, som kommunen skal betale i samarbejdsrelationen, og et krav ville da få 
karakter af en indirekte støtte til enkeltpersoner ved at kommunen i realiteten 
betaler for en udgift, som den pågældende banks kunder ellers selv skulle betale. En 
sådan indirekte støtte til - visse - borgere ville i givet fald være uden hjemmel. 

Kommunen må således antages ikke lovligt at kunne stille krav om gebyrfri 
Nemkonti til borgerne efter kommunalfuldmagtsreglerne. 

Økonomiske konsekvenser
Opgaven løses inden for rammen.

Beslutningskompetence
Økonomiudvalget.

Indstilling
Forvaltningen foreslår, at kommunen ud fra det udarbejdede grundlag går i udbud 
med de daglige bankforretninger i 2013 for en 4-årig periode med virkning fra 1. 
marts 2014 til 28. februar 2018 med mulighed for forlængelse i yderligere 2 gange 
12 måneder.

Økonomiudvalget den 24. oktober 2013
Udsat med henblik på udarbejdelse af notat.
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3.

Udmøntning af budgetaftalen for 2014-17
.

Sagsfremstilling
Forvaltningen har påbegyndt arbejdet med udmøntningen af Budget 2014-17, 
vedtaget af kommunalbestyrelsen den 7. oktober 2013.

I forlængelse af intentionerne i budgetaftalens pkt. 5 om opfølgning på 
budgetaftalen 2014-17 fremlægger forvaltningen i denne sag:

dels den sagen vedlagte oversigt over budgetaftalepunkterne, hvor punkterne er 
opdelt efter henholdsvis politisk og administrativ udmøntning (bilag)
dels det sagen vedlagte notat af 10. oktober 2013, hvor udmøntningen af de 
enkelte poster kort er beskrevet med hensyn til konkrete handlinger og tidsplan 
(bilag). 

Det fremgår bl.a. af notatet, at der med hensyn til politisk behandling er 
identificeret en række områder, hvorom der træffes beslutning om udmøntning 
ultimo 2013 eller primo 2014.

De områder, som håndteres administrativt, vil kun blive forelagt politisk, såfremt 
der viser sig vanskeligheder med at indfri de pågældende initiativer.

Ved de anslåede regnskaber i 2014 vil der blive gjort status for udmøntningen af 
alle punkterne i Budgetaftale 2014-17, idet udvalget vil få forelagt en 
oversigtsrapport, hvor den aktuelle status for de enkelte punkter vil fremgå, samt 
bemærkninger såfremt der eventuelt måtte være problemstillinger.

På Økonomiudvalgets område er der identificeret følgende punkter, hvor der skal 
ske en politisk udmøntning:

Permanentgørelse af borgerrådgiverfunktionen - herunder indarbejdelse af en 1.
"whistle-blower"-funktion
Pulje til afbureaukratisering2.
Pulje til politiske beslutning i 20153.
Investeringsbehov på skoler og ifm. almene boliger (anlæg)4.
Uudmøntet anlægsramme (anlæg)5.
Forventet provenu ved ejendomssalg6.
Hensigtserklæring: "Wifi"-netværk på åbne pladser7.
Hensigtserklæring: Kommunal serviceudvikling8.
Hensigtserklæring: Mere økologi9.
Hensigtserklæring. Almene boliger10.
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Hensigtserklæring: Konsekvenser af analyse af 11.
moderniserings-/renoveringsbehov i kommunens bygninger.

Økonomiske konsekvenser
Opgaven løses indenfor rammen.

Beslutningskompetence
Økonomiudvalget forestår den overordnede koordinering af budgetudmøntningen, 
hvorefter fagudvalgene drøfter den endelige udmøntning.

Indstilling
Forvaltningen foreslår, at 
1. den foreslåede udmøntningsproces anvendes
2. sagen oversendes til fagudvalgene
3. udmøntningen for Økonomiudvalgets område sker som skitseret.

Økonomiudvalget den 24. oktober 2013
Godkendt.
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4.

Fastsættelse af aflønning af formænd og næstformænd for de politiske udvalg 
2014 - 2017
.

Sagsfremstilling
I forbindelse med igangværende justering af styrelsesvedtægten, - 
kommunalbestyrelsens 1. behandling heraf den 27. juni 2013 jf. den sagen vedlagte 
protokoludskrift (bilag) - indgår til brug ved kommunalbestyrelsens 2. behandling 
en konkret stillingtagen til, med hvilken procentsats af borgmesterens vederlag 
henholdsvis udvalgsformænds og udvalgsnæstformænds vederlag skal angives i 
styrelsesvedtægten (idet beregning af almindeligt udvalgsmedlemsvederlag ikke 
skal fremgå af styrelsesvedtægten).

Forvaltningen har på baggrund af 1. behandlingen og nugældende politiske 
organisation udarbejdet det sagen vedlagte notat af  (bilag), hvoraf fremgår forslag 
om dels hvorledes procentsatsen fastsættes for dels udvalgsformænd (21 %), dels 
næstformænd med en trediedel af udvalgsformandsvederlaget (7%). Endvidere 
indgår forslag om at benytte lejligheden til dels at forhøje den samlede 
udvalgsvederlæggelse til max. samlet beløb (305 % af borgmesterens løn mod i dag 
259 %) dels som led i også at forhøje det almindelige udvalgsmedlemsvederlag 
samt dels evt. afsætte en mindre pulje til vederlæggelse af formænd for evt. § 17, 
stk. 4 udvalg.

Økonomiske konsekvenser
Som følge af fuld udnyttelse af rammen for vederlæggelse er der behov for 
budgetmæssigt at afsætte yderligere kr. 0,225 mio. til formålet, hvilket 
forvaltningen peger på kan ske i f. m. aflæggelse af 1. anslåede regnskab for 2014.

Beslutningskompetence
Økonomiudvalget.

Indstilling
Forvaltningen foreslår, at

1. den samlede udbetaling af formands-, næstformands- og udvalgsvederlæggelse 
andrager 305 % af borgmestervederlaget, som adresseres i f m. 1. anslåede 
regnskab 2014

2. udvalgsformandsvederlag fastsættes til 21 % af borgmestervederlaget, og 
næstformandsvederlaget fastsættes til 7 % af borgmestervederlaget, som 
indarbejdes i sagen vedr. 2. behandlingen af styrelsesvedtægten
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3. afsætte en pulje på 7 % af borgmestervederlaget til evt. vederlag til formænd for 
§ 17, stk. 4 udvalg, samt at de resterende 9 % benyttes til forøgelse af 
udvalgsmedlemsvederlagene, således at udvalgsmedlemsvederlag fremadrettet 
udgør knap ca. 23.000 kr.

Økonomiudvalget den 24. oktober 2013
Ad. 1 Anbefales.

Ad. 2 Der fremlægges beregning om dobbelt udvalgsmedlemsvederlag til 
medlemmer af økonomiudvalget. Vederlag til formænd og næstformand reduceres 
tilsvarende.

Ad. 3 Indstillingen anbefales f. s. v. afsættelse af pulje til § 17, stk. 4-udvalg. 
Resten af indstillingen udgår.
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5.

Digitalisering af kommunalbestyrelsesarbejdet
.

Sagsfremstilling
Af aftalen vedr. budgettet for 2013 fremgår ønske om ”Øget digitalisering af 
kommunalbestyrelsen”, som bl.a. dannede baggrund for sagen ”Valg af 
dagsordenssystem” som behandlet af økonomiudvalget den 24. januar 2013, jf. den 
sagen vedlagte protokoludskrift (bilag), som er under implementering med virkning 
formelt fra 1. januar 2014. Forvaltningen peger derfor på, at de nødvendige 
beslutninger træffes med virkning fra nævnte tidspunkt.

Forvaltningen peger i den forbindelse på, at det i henhold til styrelsesloven derfor 
konkret tages stilling til, hvorvidt kommunalbestyrelsen ønsker at beslutte, at 
materiale, som skal være tilgængeligt for eller sendes til et eller flere medlemmer af 
kommunalbestyrelsen, kun formidles elektronisk, jf. det sagen vedlagte notat af 6. 
februar 2013 (bilag). I givet fald skal der også tages stilling til, at 
kommunalbestyrelsens medlemmer får godtgjort udgifter til fornødent udstyr m.v. 
eller at kommunen (fortsat) stiller sådant udstyr m.v. til rådighed for medlemmerne. 
Forvaltningen pger i i den forbindelse på justering m.h.t., hvad kommunen 
udleverer for m.h.t. elektroniske kontor-hjælpemidler til kommunalbestyrelsens 
medlemmer.

Kommunalbestyrelsesmedlemmer skal - alt andet lige - kunne læse, skrive, tale 
samt modtage og forskellig information i relation til arbejdet som medlem af 
kommunalbestyrelsen ud fra følgende behovsvurdering:

Relativt stort læsebehov ifht. dagsordner, protokoller, polweb, referater, 
e-mails, kalenderaftaler, hjemmesider o.l.

Relativt moderat skrivebehov ifht. e-mails, kommentarer til dagsordner, 
notater o.l.

Relativt stort tale behov ifht. mobiltelefoni

Endvidere kan forventes video-modtagelses-behov ifht. visning / afspilning af 
video klip, møde optagelser, tv udsendelser m.v., udover, hvad forvaltningen 
måtte opstille af behov m.h.t. ved deltagelse i video-møder, fremtidig digital 
kommunikations platform i LTK, der indgår i tilrettelæggelsen af 
mødefaciliteter i forbindelse med  indretning af et fremadrettet rådhus.



Åbent punkt   Økonomiudvalget den 24-10-2013, s.18

Kommunen behøver dermed ikke længere at udlevere både f.eks. bærbar PC, iPad 
og mobiltelefon for effektivt at understøtte det enkelte 
kommunalbestyrelsesmedlems mulighed for at agere i et fuldt digitaliseret miljø.

Alt i alt bør den nuværende løsning med udleverede iPads bedst kunne fortsætte. De 
nuværende bærbare computere, der er udleveret i indeværende periode  synes 
efterhånden kun anvendt aktivt af ganske få medlemmer af kommunalbestyrelsen 
som led i det politiske arbejde, og kan på det grundlag udgå som kommunalt 
udleveret arbejdsredskab.

Målsætningen er at levere en ensartet og sammenhængende løsning til 
kommunalbestyrelsesmedlemmerne - såvel udstyrsmæssigt (hardware) som 
systemmæssigt (software) for derigennem at lette administration m.v. og give 
mulighed for at anvende indkøbsordninger, kommunen har vedr. udstyr og 
abonnementer.

Sammenfattende peges derfor på, at der indkøbes nye "tablets" og telefoner (iPads 
og iPhones) til den nye kommunalbestyrelse for valgperioden 2014-2017 og at der 
leveres tele/data abonnementer til begge enheder i hele valgperioden.

Det er forventet, at en ny version af iPad'en bliver frigivet op mod primo 2014. 

Den forventede levetid for en iPad og iPhone er imidlertid nu kun 24 mdr., hvilket 
udløser størrelsesordenen 2 enheder af hver type pr. medlem i valgperioden. Hertil 
kommer, at der erfaringsmæssigt også opstår behov for ekstraordinær ombytning af 
enkelte  udleverede telefoner, uanset at levetiden bør være minimum 2 år.

Til sagen er udarbejdet en oversigt af 2. oktober 2013 over svar på forskellige 
praktiske spørgsmål (bilag).

Økonomiske konsekvenser
Den samlede "anlægs"-økonomi for ovenstående løsning vil over de fire år være 
følgende: 
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Anlæg Grundanskaffelser
01.01.2014 30 stk. iPads af ca. 5.000,- kr. pr. stk. 150.000,- kr.
01.01.2014 30 stk. tastaturer af ca. 1.000,- kr. pr. stk 30.000,- kr.
01.01.2014 30 stk. iPhones af ca. 4.000,- kr. pr. stk. 120.000,- kr.

01.01.2016 30 stk. iPads af ca. 5.000,- kr. pr. stk. 150.000,- kr.
01.01.2016 30 stk. tastaturer af ca. 1.000,- kr. pr. stk. 30.000,- kr.
01.01.2016 30 stk. iPhones af ca. 4.000,- kr. pr. stk. 120.000,- kr.

Diverse accessioner uforudsete udgifter 70.000,- kr.
Drift (i 48 dr.)
21 stk. data abonnement til iPad af ca. 60,- kr. pr. stk. Ca. 65.000,- kr.
21 stk. tele/data abonnementer af ca. 60,- kr. pr. stk. Ca. 65.000,- kr.

(Udskiftes iPads og iPhones med andre typer telefoner og tablets, ser en kalkule på 
bundlinien i store træk ud på samme vis, idet en del af udgifterne flyttes fra 
hardware til support.)

Udgifterne afholdes inden for rammen på it-området.

Beslutningskompetence
Kommunalbestyrelsen.

Indstilling
Forvaltningen foreslår, at
1. kommunalbestyrelsens medlemmer fra 1. januar 2014 i det samlede politiske 

virke alene agerer på baggrund af elektronisk udsendte dagsordner og andet 
elektronisk tilgængeligt materiale m.v.

2. kommunalbestyrelsens medlemmer fra 1. januar 2014 baserer arbejdet og 
tilgængeligheden til information samt kommunikation på udleverede iPads og 
iPhones.
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Økonomiudvalget den 24. oktober 2013
Ad. 1 
Anbefales.

Ad. 2 
Anbefales, idet det søges tilrettelagt således, at der kan vælges enten mellem 
udlevering af iPad eller PC.
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6.

Virksomhedsundersøgelse 2013
.

Sagsfremstilling
Beskæftigelsesindsatsen består af dels en borgerrettet dels en virksomhedsrettet 
indsats. Den virksomhedsrettede indsats er bl.a. karakteriseret ved samarbejde med 
virksomheder om aktiveringsforløb og støttet beskæftigelse samt formidling af 
ordinære jobs, herunder hjælp til virksomhedernes rekruttering af arbejdskraft. 

I en årrække har formidling og rekruttering fyldt mindre i den virksomhedsrettede 
indsats på beskæftigelsesområdet - bl.a. ud fra præmissen, at virksomheder og 
arbejdskraft som udgangspunkt selv finder hinanden. Nu er der imidlertid et 
stigende fokus på behovet for at udvikle den virksomhedsrettede indsats til i højere 
grad at kunne betjene virksomhederne og "matche" ledig arbejdskraft med 
jobåbninger. Det afspejler sig bl.a. i kontanthjælpsreformen, som træder i kraft 1. 
januar 2014, hvor det lovmæssigt indføres, at "alle jobcentre skal have et 
serviceberedskab for virksomheder, der skal hjælpe virksomheder med fx at 
rekruttere arbejdskraft, fastholde sygemeldte og etablere virksomhedsrettede 
forløb". Forventningen er endvidere, at en styrket samspil mellem beskæftigelses- 
og erhvervspolitikken vil bidrage til at målrette beskæftigelsesindsatsen yderligere, 
herunder også opkvalificering og uddannelse, til kompetencebehovet på 
arbejdsmarkedet.

Lyngby-Taarbæk Kommune har traditionelt haft stort fokus på den 
virksomhedsrettede indsats. Det betyder bl.a., at en høj andel af 
aktiveringsforløbene er virksomhedsrettede - dvs. forløb på arbejdspladser frem for 
i fx kommunale projekter. Samtidig kan det dog konstateres, at Lyngby-Taarbæk - 
til trods for relativt mange virksomhedsrettede forløb - har et uudnyttet potentiale i 
forhold til samarbejdet med lokale virksomheder. I øjeblikket samarbejder 
jobcenteret således alene med ca. 20 pct. af de lokale virksomheder. Det skal dog 
ses i det lys, at kommunen huser flere store virksomheder, fx DTU, som giver 
mulighed for at etablere flere forløb samme sted.
  
Jobcenteret deltog i 2008 i en virksomhedsundersøgelse gennemført af firmaet 
"Discus". Undersøgelsen mundede ud i en række anbefalinger til kommunens 
virksomhedsrettede indsats, som har været givtige, og som indsatsen stadig har 
rødder i. Meget er dog sket siden da - fx er det enstrengede system gennemført i 
2009, hvor den statslige del af jobcentrene blev nedlagt, og hele indsatsen placeret 
under kommunal ledelse.
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Jobcenteret igangsætter nu et arbejde med at justere den virksomhedsrettede indsats 
til de fremadrettede behov på området. Som afsæt for udviklingsarbejdet har 
jobcenteret valgt at deltage i en ny virksomhedsundersøgelse, som udbydes i et 
samarbejde mellem konsulenthusene "Mploy" og "Valeur". Undersøgelsen har til 
formål at kortlægge de lokale virksomheders behov og foretages på tværs af flere 
kommuner for samtidigt at etablere et sammenligningsgrundlag.

Undersøgelsen foretages gennem telefoninterviews med ca. 250 lokale 
virksomheder (hvert interview er sat til 10-15 min). Jobcenteret får viden om 
forhold såsom:

Hvilken service og hvilke kompetencer virksomhederne efterspørger fra 
jobcenteret
Hvilke samarbejdsformer virksomhederne ønsker i relation til jobcenteret
Hvilke kompetencer virksomhederne efterspørger fra jobcenterets 
virksomhedskonsulenter
Hvad der skal til, for at virksomhederne synliggør jobåbninger for 
jobcenteret
Om kendskabet til og brugen af jobcenteret er større eller mindre end andre i 
kommuner
Hvor mange virksomheder, der ser jobcenteret som en vigtig 
samarbejdspartner ift. rekruttering og fastholdelse
Hvilke segmenter virksomhederne ønsker at samarbejde med jobcenteret om
Hvad virksomhederne lægger vægt på i deres samarbejde med jobcenteret.

Undersøgelsen forventes at bibringe et sådant vidensgrundlag, som kan danne 
platform for at udvikle virksomhedskontakten og den virksomhedsrettede indsats på 
beskæftigelsesområdet i kommunen.

Økonomiske konsekvenser
Opgaven løses inden for rammen.

Beslutningskompetence
Økonomiudvalget.

Indstilling
Forvaltningen foreslår, at sagen tages til efterretning.
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Økonomiudvalget den 24. oktober 2013
Taget til efterretning.
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7.

Udviklingen i ledigheden
.

Sagsfremstilling
I forlængelse af drøftelsen  i august og september 2013 af kommunens 
beskæftigelsesplaner for 2013/2014 er ønsket nærmere oplyst om  udviklingen i 
ledigheden. Det sagen vedlagte notat af 27. september 2013 (bilag) redegør på den 
baggrund for udviklingen i den registrerede ledighed, herunder de forskellige 
faktorer, som spiller ind på ledighedsstatistikken.

Kommunen har overordnet set en lavere ledighed end gennemsnittet på landsplan, 
hvilket også er forventeligt i lyset af rammevilkårene. I 2010 havde kommunen i to 
måneder (februar og marts) den laveste registrerede ledighed på en delt 'førsteplads' 
i ledighedsrangeringen. Med de seneste opgørelser ligger kommunen på en delt 
11-plads.

Baggrunden er bl.a., at opgørelsesmetoden for de officielle ledighedstal ultimo 
2010 blev ændret fra 'nettoledighed' (eksklusiv aktiverede) til 'bruttoledighed' 
(inklusiv aktiverede). Det indebærer, at den nuværende ledighedsrangering ikke kan 
sammenlignes med rangeringen før december 2010, endvidere blev 
"match"modellen ændret i april 2010 fra 5 matchkategorier til 3. Det indebar bl.a., 
at man gik fra at have 2 kategorier for arbejdsmarkedsparate til én. En gennemgang 
af matchudvikling blandt de kommuner, som ligger bedre end Lyngby-Taarbæk 
Kommune i ledighedsstatistikken, peger på, at der efter omlægningen af 
matchsystemet gennemsnitligt matches flere ikke-arbejdsmarkedsparate (gns. 
udvikling: 6 pct.point). Det gælder dog ikke for Lyngby-Taarbæk Kommune, hvor 
der forholdsmæssigt ikke har været ændringer i matchkategorierne før og efter den 
nye matchmodels ikrafttræden (udvikling: 0 pct.point). Det har betydning for 
ledighedstallene, da de ikke-arbejdsmarkedsparate ikke indgår i 
ledighedsstatistikken. 

Mønsteret for Lyngby-Taarbæk Kommune er i øvrigt, at ledighedsudviklingen på 
kontanthjælpsområdet er stigende, men ligger nogenlunde på niveau med 
gennemsnittet af de sammenlignede kommuner, at ledighedsudviklingen på 
dagpengeområdet er faldende, men ligger på et højere ledighedsniveau (falder 
relativt mindre) end gennemsnittet af sammenlignede kommuner, og at 
ledighedsudviklingen på dagpengeområdet fordelt på a-kasser viser, at det er 
ledigheden i kategorien 'andre a-kasser' (herunder de ikke traditionelle a-kasser), 
som primært stiger.

Økonomiske konsekvenser
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Opgaven løses inden for rammen.

Beslutningskompetence
Økonomiudvalget.

Indstilling
Forvaltningen foreslår, at sagen tages til efterretning.

Økonomiudvalget den 24. oktober 2013
Taget til efterretning. 
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8.

BSB - Lyngby-Taarbæk Boligselskab - låneoptagelse og lejeregulering ved 
renoveringsprojekt
.

Sagsfremstilling
Domea har på vegne af Boligorganisationen BSB, afdeling Taarbækdal, fremsendt 
ansøgning om godkendelse af projekt og låneoptagelse som følge af en total 
omfugning af ejendommens facader og partiel udskiftning af vinduer.

Af det fremsendte materiale fremgår, at den samlede udgift til projektet forventes at 
blive 5.793.479 kr., som finansieres som følger:

Realkreditlån 30 årigt fastforrentet kontantlån 2.000.000 kr.
Egen trækningsret i Landsbyggefonden 3.793.479 kr.
I alt 5.793.479 kr.

Den nuværende husleje på  ca. 595 kr. pr. m² årligt forbliver uændret som følge af 
låneoptagelsen, idet der har været foretaget en låneomlægning i afdelingen, der har 
medført besparelser, som udligner udgiften til det nye lån.

Beboerne har på et afdelingsmøde den 27. juni 2012  godkendt projektet og 
låneoptagelsen. Endvidere har boligorganisationens bestyrelse godkendt projektet 
og de økonomiske konsekvenser på et møde den 8. maj 2013. 

Økonomiske konsekvenser
Opgaven løses indenfor rammen.

Beslutningskompetence
Kommunalbestyrelsen.

Indstilling
Forvaltningen foreslår, at projekt og låneoptagelsen godkendes.
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Økonomiudvalget den 24. oktober 2013
Anbefales. 
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9.

Boligorganisationen Samvirke - Lundtofteparken - anvisningsret og boligsocial 
indsats
.

Sagsfremstilling
Økonomiudvalget fik den 19. september 2013 forelagt henvendelse fra 
Boligorganisationen Samvirke, afdeling Lundtofteparker om anvisningsret og 
boligsocial indsats.

Forvaltningen har udarbejdet det sagen vedlagte notat af 27. september 2013 
(bilag), hvoraf det bl.a. fremgår, at Samvirke ønsker at ændre den allerede indgåede 
aftale om fleksibel udlejning, således at der kan tilføjes yderligere 
udlejningskriterier. Samvirke vil i den forbindelse tage kontakt til DTU med 
henblik på at indgå en aftale med DTU's Boligfond om at stille boliger til rådighed 
med aflejring i den nye udlejningsaftale. 

Det er fra Samvirke endvidere oplyst telefonisk, at der er tale om et oplæg, som 
forventes videredrøftet mellem Samvirke og kommunen i løbet af november 2013.

Forvaltningen peger i den forbindelse på at foretage de videre drøftelser med 
Samvirke i overensstemmelse med hidtidig praksis, jf. herved meddelelse til 
Økonomiudvalget den 22. februar 2011 (bilag)  "Dialogbaserede tilsyn med de 
almene boligorganisationer".

Økonomiske konsekvenser
Opgaven løses inden for rammen.

Beslutningskompetence
Økonomiudvalget.

Indstilling
Forvaltningen foreslår, at forvaltningen foretager de videre drøftelser med 
Samvirke og rapporterer resultatet heraf til Økonomiudvalget.
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Økonomiudvalget den 24. oktober 2013
Godkendt.

Midlerne afsat i budgettet for 2014 og 2015 til området indgår herved.

Økonomiudvalget peger endvidere på, at der åbnes for fleksibel udlejning.
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10.

Lukning af Den Gamle Have
.

Sagsfremstilling
I forbindelse med vedtagelsen af budget 2013 blev det vedtaget at nedlukke 
aktiviteterne i Den Gamle Have i Frederiksdal med virkning fra 2014. Der er 
indlagt en besparelse på 71.000 kr. med virkning fra 2014.

Aktiviteterne i Den Gamle Have omfatter planteproduktion og planteopbevaring i 
det eksisterende opvarmede drivhus, samt levering af produkter til brug ved 
kommunens opgaveløsning. Med henblik på at videreføre aktiviteterne i Den 
Gamle Have har forvaltningen undersøgt muligheden for at etablere en 
virksomhedsaftale mellem kommunens ejendomsområde (Kommunen som 
ejendomsejer) og kommunens arbejdsmarkedsområde (kommunen som 
myndighed). Formålet er at give borgere i kommunen mulighed for at komme i 
virksomhedspraktik og dermed få afprøvet deres job- og uddannelsesegnethed.

Det er nu afklaret, at der pr. 1. januar 2014 kan indgåes en virksomhedsaftale 
omfattende op til 4 personer i virksomhedspraktik i Den Gamle Have, som 
kompensationsmæssigt vil kunne opveje den vedtagne besparelse på aktiviteterne i 
Den gamle Have.

Med udgangspunkt i de eksisterende aktiviteter i Den Gamle Have vil rammerne for 
de fremtidige aktiviteter blive fastlagt i en virksomhedsaftale mellem Center for 
arealer og ejendomme.og Center for arbejdsmarked.

Økonomiske konsekvenser
Opgaven løses inden for rammen. 

Beslutningskompetence
Økonomiudvalget.

Indstilling
Forvaltningen foreslår, at etablere en virksomhedsaftale som beskrevet.
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Økonomiudvalget den 24. oktober 2013
Godkendt.
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11.

Afrapportering fra Bascon på den gennemførte analyse af udvalgte 
kommunale ejendomme
.

Sagsfremstilling
Økonomiudvalget godkendte den 22. november 2012 et kommissorium for 
gennemførelse af en analyse af den kommunale bygningsmasse, der skulle 
tilvejebringe oplysninger om følgende: 

1. Understøtter bygningerne moderne og fremtidsrettede måder at løse opgaverne 
på? Hvis ikke - hvad mangler der så? Der er til grund for vurderingen heraf 
udarbejdet nogle funktionsprincipper for kravene til de bygninger, der skal 
rumme dagtilbud, skoler, klubber, ældrecentre, folkeoplysning og 
handicapinstitutioner

2. Udnytter vi bygningerne effektivt med fokus på Space Management tænkning, 
jvf. den vedtagne forretningsstrategi? Hvis ikke hvordan kan anvendelsen 
optimeres, hvad forudsætter det af ny kultur hos brugerne af bygningerne og 
hvordan aktiveres den "skjulte" lokalekapacitet?

3. Hvordan er vedligeholdelsestilstanden på bygningerne på de udvalgte 
sektorområder?

Opgaven vedrørende de to første punkter er gennemført af rådgivningsfirmaet 
Bascon hen over forår og sommer 2013, mens punkt tre gennemføres af 
forvaltningen hen over efteråret 2013 med politisk forelæggelse af resultatet heraf i 
januar 2014. 

Resultatet af Bascons del af analysen fremlægges i en række delrapporter:
En for hvert sektorområde (dagtilbud, skoler, klubber, områdecentre og 
træningscentre, sociale institutioner og folkeoplysningsområdet) med strategiske 
anbefalinger vedrørende punkt 1 ovenfor
En sammenfattende rapport for alle sektorområder med strategiske anbefalinger 
En rapport, der sammenfatter den foretagne kortlægning og vurdering af 
lokaleanvendelse og udnyttelsesgrad.

Til grund for vurderingen af, hvorvidt bygningerne lever op til 
funktionsprincipperne og en moderne opgaveløsning, har Bascon taget afsæt i tre 
prioriteringskategorier:

Kategori 1 er tiltag der bør gennemføres hurtigst muligt, da de vurderes som 
meget værdiskabende i forhold til investeringen
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Kategori 2 er tiltag, der også bør prioriteres. Der er tale om tiltag, hvor værdien 
vurderes at være passende i forhold til den investering, der skal foretages
Kategori 3 er tiltag, der kan betragtes som ”luksus”, hvilket vil sige tiltag, der 
skaber relativt begrænset værdi i forhold til størrelsen på investeringen.

I de tilfælde, hvor der er observeret et potentiale i forhold til at skabe bedre 
sammenhæng med funktionsprincipperne, er der fra Bascons side foreslået tiltag på 
den enkelte ejendom i forhold til: 

Bygningsniveau 
Indretningsniveau 
Organisations-/kulturniveau. Dette potentiale er ikke værdisat for nuværende, 
men bør indgå i de endelige vurderinger og politiske beslutninger om 
opfølgning på analysen - ikke mindst de budgetmæssige beslutninger.   

Generelt er det Bascons vurdering, at kommunen har en blandet bygningsmasse, 
som for skolernes vedkommende er kendetegnet ved en relativt ældre 
bygningsmasse; på områdecentre, træningscentre og sociale institutioner 
kendetegnet ved en relativt nyere bygningsmasse; og på dagtilbudsområdet 
kendetegnet ved en relativt varieret bygningsmasse. 

For områdecentre, træningscentre, sociale institutioner, dagtilbud samt klubber 
lever de fleste ejendomme i høj grad op til områdernes funktionsprincipper, mens 
der kun er forholdsvis få ejendomme, som kategoriseres til kun i mindre grad at 
leve op til funktionsprincipperne. Med nogle få bygningsmæssige tiltag kan disse 
forholdsvis få bygninger bringes på et tilfredsstillende niveau i forhold til 
funktionsprincipperne. 

Derimod er der stor variation i forhold til i hvilken grad skolerne lever op til 
funktionsprincipperne. Lidt over halvdelen har gode rammer, mens de øvrige 
kræver større investeringer med henblik på at blive tidssvarende og moderne. 

På baggrund af kortlægningen og analysen af bygningerne peger Bascon på en 
række potentialer, som kan bidrage til en mere effektiv arealanvendelse og 
-udnyttelse i Lyngby-Taarbæks bygningsmasse, samt sikre moderne og 
fremtidssikrede faciliteter:

At der bør foretages en strategisk vurdering af, hvilke bygninger der er værd at 
renovere og modernisere
At demografiudviklingen tænkes ind i vurderingen af, hvilke bygninger der er 
behov for
At der er et potentiale for en øget og mere effektiv anvendelse af bygningerne - 
både i forhold til de primære brugere, men også i forhold til de eksterne brugere. 
Der peges her på nødvendigheden af et nyt lokalebookingsystem, der kan sikre 
overblik over ledige bygninger og lokaler
At der er et potentiale for en bedre anvendelse, hvis der arbejdes med kultur og 
adfærd hos de primære brugere, hvilket kræver kompetenceudvikling og 
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kulturændringer hos ledere og medarbejdere, men også en overordnet politisk 
fastlæggelse af principper for lokaleudnyttelsen
At der udarbejdes konkret guidelines og anvisninger for indretninger indenfor 
de forskellige institutionstyper i overensstemmelse med anbefalingerne i de 
enkelte delrapporter.

I forbindelse med lokaleanalysen blev Bascon ligeledes bedt om at bidrage til en 
undersøgelse af effektiviseringspotentialet for en sammenlægning af Tandplejen. 
Forvaltningen vurderer at det er nødvendigt at gennemføre yderligere analyser af 
forskellige scenarier, og at resultatet heraf forventes fremlagt i en selvstændig sag 
primo 2014. 

Økonomiske konsekvenser
Nedenfor er de samlede økonomiske udgifter oplistet, hvis alle institutioner og 
skoler løftes til kategori 3.

Samlet overslag: 
Institutionstype Ombygning Indretning 
Skoler 77.900.000 2.700.000
Områdecentre/Træningscentr
e

5.200.000 450.000 

Daginstitutioner 13.000.000 5.200.000 
Klubber 4.050.000 700.000 

I alt 100.150.000 9.050.000 

Hvis der kun skal gennemføres moderniseringer svarende til kategori 1 og 2 
vurderer Bascon udgiften til samlet ca. 71 mio. kr., som dækker over udgiften til 
opgradering af syv ejendomme til at kunne leve op til funktionsprincipperne. 

Heraf udgør udgiften på skoleområdet alene 64 mio. kr. for tre skoler - nemlig 
Lindegårdskolen, Hummeltofteskolen og Lundtofte Skole. Budgetmæssigt er der 
allerede afsat 30 mio. kr. til Lindegårdskolen, hvorfor dette beløb kan fratrækkes de 
71 mio. kr. , så udgiften kan reduceres til ca. 41 mio. kr. Det skal understreges, at 
det vurderede behov og den anslåede udgift ikke omfatter en vurdering af 
vedligeholdelsestilstand eller behov for genopretning/vedligeholdelse.

Bascons anbefaling i forhold til disse syv ejendomme er, at der først gennemføres 
en strategisk vurdering af, hvorvidt denne investering kan betale sig - eller der 
eventuelt skal tænkes alternativt. 

Økonomioverslag for de enkelte tiltag på bygningerne er rammebeløb og hvert 
enkelt tiltag bør yderligere bearbejdes og kvalificeres både i forhold til indhold og 
form, før projektet endeligt kan budgetsættes. 
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Det er forvaltningens vurdering at en stillingtagen til de budgetmæssige 
konsekvenser af den samlede analyse først bør ske, når det fulde 
beslutningsgrundlag er til stede i januar 2014, idet udgifter til genopretning og 
vedligeholdelse alt andet lige bør prioriteres før moderniseringsopgaver. Desuden 
forestår der et arbejde med at få afdækket, hvor meget en mere effektiv 
lokaleudnyttelse og en ændret kultur kan bidrage til at reducere udgifterne til evt. 
ud - og ombygninger. Det er derfor forvaltningens opfattelse, at lokaleanalysens 
anbefalinger og udgifter indgår i arbejdet med budget 2015 hen over foråret og 
sommeren 2014.

Beslutningskompetence
Økonomiudvalget.

Indstilling
Forvaltningen foreslår, at

1. afrapporteringen fra Bascon drøftes, idet en endelig stillingtagen til Bascons 
anbefalinger og eventuelle budgetmæssige konsekvenser afventer analysen af 
vedligeholdelsestilstanden i den kommunale bygningsmasse, der foreligger i 
januar 2014

2. det overvejes, hvorvidt der skal afvikles et temamøde om rapporterne for hele 
kommunalbestyrelsen

3. rapporterne oversendes til relevante fagudvalg til orientering og evt. drøftelse.

Økonomiudvalget den 24. oktober 2013
Ad. 1 Drøftet og godkendt at afvente endelig stillingtagen som skitseret.
Ad. 2 Godkendt.
Ad. 3 Godkendt.
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12.

Anmodning om optagelse af sag på dagsorden om omklassificering og 
harmonisering af veje
.

Dorete Dandanell (F) har i e-mail af 1. oktober 2013 anmodet om at få en sag på 
dagsorden på Teknik- og Miljøudvalgets møde den 8. oktober 2013 og med 
følgende tekst:

"I forlængelse af nedennævnte svar (svar på PolitikerWEB af 25. september 2013  
vedr. omklassificering og harmonisering af veje, red.) vil jeg gerne have sagen på 
oktober-mødet i TMU."

Teknik- og Miljøudvalget den 8. oktober 2013
Svaret på PolitikerWEB af 25. september 2013 gøres tilgængelig på kommunens 
hjemmeside.
 
Udvalget anbefaler over for Kommunalbestyrelsen, at følgende delbeslutning af 
Kommunalbestyrelsens samlede beslutning af 5. september 2013 annulleres: "I 
forbindelse med dette arbejde holdes ejerne af de veje i Taarbæk, der som følge af 
"vejsagen" allerede er nedklassificeret, skadesløse i forhold til udgifterne til vejen 
indtil arbejdet er afsluttet", idet der ikke var hjemmel til beslutningen jf 
vejlovgivningen.
 
(C) beklager flertallets beslutning af 27. september 2010.
 
Curt Købsted (O) var fraværende.

Økonomiudvalget den 24. oktober 2013
Anbefales i overensstemmelse med Teknik- og Miljøudvalget.
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13.

Folkeskolereform - organisering og udmøntning
.

Sagsfremstilling
I forbindelse med Skolereformens implementering i Lyngby-Taarbæk Kommune 
skal der jf. de kommissorier for arbejdsgrupper, som hhv. Børne- og 
Ungdomsudvalget og Kultur- og Fritidsudvalget behandlede i september 2013, 
planlægges et antal ekstraordinære møder i de to udvalg for at kunne arbejde 
fyldestgørende med reformen som tema.

Forvaltningen peger derfor på, at der afholdes møder i den administrative 
styregruppe, fagudvalgene og i Kommunalbestyrelsen efter følgende plan:

Økonomiske konsekvenser
Opgaven udføres inden for rammen.

Beslutningskompetence
Økonomiudvalget.

Indstilling
Forvaltningen foreslår, at møderne planlægges som beskrevet.
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Kultur- og Fritidsudvalget den 10. oktober 2013
Anbefales med den bemærkning, at mødedatoer fastlægges snarest muligt.

Lene Kaspersen (C) var fraværende.

Børne- og Ungdomsudvalget den 10. oktober 2013
Anbefalet, at første ekstraordinære møde afholdes den 22. oktober kl. 14.00 og 
andet ekstraordinære møde den 26. november kl. 14.30.

Økonomiudvalget den 24. oktober 2013
Godkendt. 

På ekstraordinært møde mandag den 28. oktober 2013 forelægges sag om 
kommissorium og tidsplan.
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14.

Fremtidig anvendelse af ejendommene Kongevejen 205-209 - fornyet 
behandling
.

Sagsfremstilling
Økonomiudvalget besluttede d. 18. april 2013 at sende informationsmateriale om 
etablering af en ny bebyggelse på Kongevejen 205-209 i forhøring. Denne er 
gennemført i perioden 25. april - 23. maj 2013. Der er indkommet 7 henvendelser, 
disse er gennemgået i notat af 10. juli 2013 (bilag). Endvidere har ansøger sendt 
supplerende materiale som besvarelse af henvendelserne.

Økonomiske konsekvenser
Opgaven løses inden for rammen.

Beslutningskompetence
Økonomiudvalget.

Indstilling
Forvaltningen foreslår, at der udarbejdes lokalplan og kommuneplantillæg, idet 
projektmaterialet ændres på følgende punkter:
1. Påfyldningspladsen for tankvogne rykkes længere mod nord.
2. Tankoverdækningens underside udføres med støjdæmpende materiale.
3. Renovationspladsen i det nordvestlige hjørne anvendes ikke til dagrenovation.
4. Øvrige punkter vurderes i forbindelse med udarbejdelsen af lokalplanen, jf. 
forvaltningens notat af 10. juli 2013.

Byplanudvalget den 21. august 2013
Pkt. 1-4 Anbefales. 

Økonomiudvalget den 29. august 2013
Godkendt.

Fornyet behandling  
Efter sagens behandling i økonomiudvalget den 29. august 2013 er forvaltningen 
blevet gjort opmærksom på, at en indsigelse indsendt inden for tidsfristen ikke er 
indgået i sagens behandling. Indsigelsen var ved en beklagelig fejl journaliseret i en 
anden sag og har derfor ikke indgået i sagens behandling. På den baggrund 
forelægges sagen på ny. 
Indsigelsen (nummer 8) er indarbejdet i forvaltningens notat: "Indsigelser og 
bemærkninger til forhøring af ny bebyggelse på Kongevejen 205-209" (bilag). 
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Indstilling - fornyet behandling 
Forvaltningen foreslår, at der udarbejdes lokalplan og kommuneplantillæg, idet 
projektmaterialet ændres på følgende punkter:
1. Påfyldningspladsen for tankvogne rykkes længere mod nord.
2. Tankoverdækningens underside udføres med støjdæmpende materiale.
3. Renovationspladsen i det nordvestlige hjørne anvendes ikke til dagrenovation.
4. Øvrige punkter vurderes i forbindelse med udarbejdelsen af lokalplanen, jf. 
forvaltningens notat af 10. juli 2013 (korrigeret 6. september 2013). 

Byplanudvalget den 9. oktober 2013
Pkt. 1-4 anbefales.

Økonomiudvalget den 24. oktober 2013
Godkendt.
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15.

Etablering af Campus Nord ved Trongårdsvej 40
.

Sagsfremstilling
På baggrund af henvendelse fra Campus Nord (TEC, VUCLyngby og KNord) 
foreslås det, at undersøgelse og planlægning igangsættes med henblik på at 
muliggøre udviklingen af Campus Nord.

Der henvises til vedlagte idéskitser fra Campus Nord (bilag). Forvaltningen vil 
viderebehandle idéskitserne i samarbejde med Campus Nord, herunder nærmere 
udpege hvilke arealer der kunne indgå i planerne, således at også hensynet til en 
fortsat adgang for heste/ryttere samt offentlighedens adgang iøvrigt tilgodeses.

Sagen forelægges på ny, når idéskitserne er bearbejdet.

Økonomiske konsekvenser
Opgaven løses inden for rammen.

Beslutningskompetence
Byplanudvalget for så vidt angår lokalplanlægning.
Økonomiudvalget for så vidt angår kommuneplanlægning.

Indstilling
Forvaltningen foreslår, at den nødvendige undersøgelse og planlægning igangsættes 
og at sagen genfremlægges når ideskitserne er bearbejdet til et egentligt 
plangrundlag.

Byplanudvalget den 9. oktober 2013
Anbefales idet udvalget forudsætter tidlig borgerinddragelse.

Anne Körner (V) var fraværende.
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Økonomiudvalget den 24. oktober 2013
Godkendt med 6 stemmer. 2 (C) stemte imod under henvisning til, at en 
uddannelsescampus bør have en mere central placering.
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16.

Digital strategi for 0-18- års-området. Høringssvar
.

Sagsfremstilling
Med henblik på at skabe en sammenhængende strategisk indsats på 0-18 
års-området for brugen af it i dagtilbud, skoler og klubber, godkendte Børne- og 
Ungdomsudvalget den 16. maj 2013 at sende Digital Strategi for 0-18-års-området i 
høring.

Vi har gode institutioner i Lyngby-Taarbæk Kommune, men vi skal udvikle vores 
institutioner, så de bliver endnu bedre. I den sammenhængende Børne- og 
Ungepolitik har vi som hovedvision at vores børn og unge skal udvikle sig til at 
blive selvstændige, nysgerrige og kreative mennesker. Det skal IT strategien være 
med til at understøtte. 

Strategien har fokus på følgende:
At øge og understøtte udviklingen af børn og unges læringspotentiale - i 
dagtilbud, skoler og klubber
At understøtte inklusionsindsatsen
At sikre udviklingen af digitale kompetencer hos børn og unge
At understøtte mulighederne for nye organiseringer og arbejdsgange
At sikre en styrket digital kommunikation mellem institution, skole og hjem.

Dette indebærer følgende:
En sammenhængende strategi for 0-18 årsområdet som sætter en fælles ramme 
fra dagtilbud til ungdomsuddannelse
En øget anvendelse af digitale platforme, som understøtter det enkelte 
barn/elevs læringspotentiale
En øget anvendelse af digitale platforme, som understøtter planlægning af 
aktiviteter og undervisning
En øget udvikling af de faglige læringsmiljøer

Der er indkommet høringssvar fra fire dagtilbud (Emil Pipers Vej, Kastaniehuset, 
Rævehøjen og Troldebo), småbørnsrådet, ni skoler (Engelsborg, Fuglsanggård, 
Hummeltofte, Kongevej, Lundtofte, Sorgenfri, Taarbæk, Trongaard og Virum 
skoler) og Klub Lyngby. Desuden har fagkonsulenterne i forvaltningen fremsendt 
bemærkninger, jf. resume og høringssvar (bilag).
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Sammenfattende peger høringssvarene på følgende: 
Der er en generel anerkendelse af strategiens mål og en anerkendelse af behovet 
for en øget anvendelse af IT i læringsprocesser.
Otte af ni skolebestyrelser og småbørnsrådet er bekymrede i forhold til 
princippet om, at eleverne skal medbringe og anvende eget udstyr (BYOD – 
Bring Your Own Device). Der peges både på faren for socio-økonomisk 
skævvridning institutionerne imellem, på at det er et brud med princippet om 
gratis undervisning samt på, at sikrings- og forsikringsforhold for det private 
udstyr skal afklares. Endvidere fremføres en bekymring for, om den blandede 
teknologi, som dette princip vil have som konsekvens – vil komme til at koste 
undervisningstid. 
Kompetenceudviklingen bør i højere grad ske med afsæt i den enkelte 
institutions behov, frem for fælles standarder, skriver flere.
Digital undervisning baseret på flere teknologier, kræver god teknisk 
understøttelse. "Er den til stede?", spørges der.
Der ønskes en yderligere konkretisering af strategien i form af en egentlig 
handleplan. 

Forvaltningen har i den forbindelse følgende kommentarer:
Det er korrekt at grundloven fastslår, at undervisning i folkeskolen er gratis. 
Princippet om, at eleverne kan tage deres eget udstyr med i skolen, skal derfor 
forstås som et tilbud og ikke som et krav og en forudsætning for den digitale 
anvendelse, jf. Ombudsmandens udtalelse aug. 2010 (
http://www.ombudsmanden.dk/find/nyheder/alle/born_behover_ikke_bruge_eg
en_pc_i_undervisningen/)
Forsikring af elevernes medbragte udstyr påhviler den enkelte familie, som det i 
øvrigt gælder for fx cykler, mobiltelefoner, idrætstøj mv., der medbringes i 
skolen. Sikring af elevernes udstyr kan ske ved opsætning af aflåselige skabe i 
fx klasselokalerne, som nogle skoler allerede har etableret.
Digitalisering af læremidler og digitalt arbejde i læring forudsætter adgang til 
digitalt udstyr. De ældste elever i skolen har i stort omfang eget udstyr, spom de 
er fortrolige med og bruger som en integreret del af hverdagen, hvad enten det 
drejer sig om mobiltelefon, tablet eller pc. Det er oplagt også at anvende de 
personlige værktøjer i undervisningen.
I de kommende år vil det uden tvivl blive udbredt, at elever (også yngre) 
medbringer eget digitalt udstyr, men det er som nævnt ovenfor ikke et krav. 
Det er oplagt at dette udstyr også anvendes i skolen. 
En konkret handleplan på hele 0-18 årsområdet forventes at kunne forelægges 
for udvalget i maj 2014.
Handleplanen vil indeholde en konkretisering af øget anvendelse af IT i forhold 
til de pædagogiske og faglige aktiviteter, hvilke læringsplatforme der vil være 
med til at understøtte det enkelte barns/elevs læringspotentiale og hvordan den 
øgede digitale anvendelse vil ændre den pædagogiske praksis. 
Såfremt udvalget afstår for BYOD princippet, vil dette medføre en mindre grad 
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af digitalisering.


Bevillingen til udbygning af skolernes infrastruktur skal ses som de 
forebyggende skridt taget til at understøtte en øget digital anvendelse på 
skoleområdet. 
Infrastrukturen er således klar til at håndtere en øget digital anvendelse. 

Forvaltningen har på baggrund af høringssvarene foretaget enkelte tilretninger af 
strategien. Tilretningerne er fremhævet i den redigerede version af strategien (bilag)

Økonomiske konsekvenser
Nedenfor beskrives de økonomiske konsekvenser i forhold til skoleområdet, idet 
det indtil videre er en forudsætning, at dagtilbuds- og klubområdet finansierer 
udgifterne til udviklingen her indenfor den eksisterende ramme, som de har gjort 
hidtil.

Strategien er som sådan ikke forbundet med merudgifter, idet en fravigelse af 
princippet om BYOD vil medføre, at digitaliseringen - og den pædagogiske 
udnyttelse heraf i forhold til at understøtte børn og unges læring - gennemføres på 
et lavere niveau og med en mere behersket udviklingstakt, hvor det fulde potentiale 
ved den pædagogiske IT anvendelse ikke realiseres. Såfremt princippet om BYOD 
fraviges vil det hidtil gældende princip om 5 elever pr. computer således stadig 
gælde, hvilket ikke vil give mulighed for, at alle elever på samme tid vil kunne 
arbejde digitalt. Den driftsmæssige ramme til dette er pt. på 2 mio. kr. 

Såfremt strategien godkendes med BYOD princippet, og kommunen - som forudsat 
i strategien - skal afholde udgiften til de elever, som ikke har mulighed for at 
medbringe eget udstyr, vil denne udgift skulle afholdes indenfor den afsatte ramme 
på 2 mio. kr. Dette vil formentlig ikke være realistisk og der vil derfor også i dette 
scenarie være tale om en lavere og langsommere udviklingstakt, da der ikke vil 
være mulighed for at sikre alle elever deres egen device, hvorfor det gældende 
princip om 5 elever pr. device fortsat vil være gældende med de konsekvenser, der 
er beskrevet ovenfor. Naturligvis suppleret med de devices, som eleverne selv 
medbringer, og som alt andet lige vil medvirke til at øge andelen af devices pr. elev, 
så den bliver bedre end de nuværende 1 til 5.
    
Såfremt strategien godkendes uden BYOD princippet, og det samtidig besluttes, at 
alle elever skal kunne råde over deres egen kommunalt finansierede device, vil 
dette skønsmæssigt koste ca. 30 mio. kr. Heraf ca. 26 mio. kr. til etablering af 
elevarbejdspladser og yderligere ca. 4,5 mio. kr. til etablering af digitale 
arbejdspladser til lærerne, såfremt dette ønskes. 
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Beslutningskompetence
Kommunalbestyrelsen.

Indstilling
Forvaltningen foreslår at:
1.  Strategien principgodkendes, dvs. med princippet om BYOD

2.  Sikrings- og forsikringsvilkår præciseres og formidles til skolerne

3.  Der iværksættes udarbejdelse af en handleplan, som skal adressere de 
betænkeligheder, som høringssvarene har peget på vedrørende BYOD princippet. 
Handleplanen skal desuden adressere mulighederne for en finansieringsplan, som 
kan sikre en samlet eller etapevis implementering af strategien, herunder sikre den 
fornødne finansiering til indkøb af læringsprogrammer. Handleplanarbejdet skal 
være afsluttet, så det præsenteres for udvalget i maj 2014. Først herefter foretages 
en endelig godkendelse af såvel strategi som tilhørende handleplan.

Børne- og Ungdomsudvalget den 10. oktober 2013
Ad 1. Anbefalet, dog med en formulering om, at BYOD kan være en mulighed for 
eleverne, ikke et krav, og idet det indskærpes, at det er kommunens og skolernes 
pligt, at alle får et ligeværdigt undervisningstilbud, og at strategien justeres i 
overensstemmelse hermed.

Ad 2. Anbefalet, med forvaltningens præcisering af, at ansvaret påhviler 
forældrene. 

Ad 3. Anbefalet, idet økonomiske forudsætninger præciseres, samt at det digitale 
niveau på skolerne afdækkes, herunder i hvilken grad elevernes eget udstyr allerede 
medbringes. Samt at det sikres, at alle lærere har den fornødne adgang til digitalt 
udstyr. 

A, B og V (5) stemte for.

F (1) stemte imod, idet det er F's opfattelse, at BYOD princippet i alt for høj grad 
danner udgangspunktet for strategien. SF ønsker i stedet en handleplan, der tager 
udgangspunkt i, hvad vi som kommune kan tilbyde eleverne for at styrke de digitale 
undervisningsplatforme (og principper herfor), end hvad eleverne kan/skal 
medbringe af egne ting i undervisningen.

Mette Schmidt Olsen (C) var fraværende.
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Økonomiudvalget den 24. oktober 2013
Anbefales med 5 stemmer i overensstemmelse med Børne- og Ungdomsudvalget.

Imod stemte 2 (F og A) under henvisning til, at det er A´s og F´s opfattelse, at 
BYOD princippet i alt for høj grad danner udgangspunktet for strategien. SF ønsker 
i stedet en handleplan, der tager udgangspunkt i, hvad vi som kommune kan tilbyde 
eleverne for at styrke de digitale undervisningsplatforme (og principper herfor), end 
hvad eleverne kan/skal medbringe af egne ting i undervisningen.
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17.

Meddelelser
.

1. Parforce jagtsystemet og UNESCO 
I regi af det nordsjællandske kommunesamarbejde forsøges at opnå international 
anerkendelse af Parforce-jagtsystemet i form af optagelse på UNESCOs liste over 
verdensarv, jf. den sagen vedlagte protokoludskrift af økonomiudvalgets 
behandling heraf den 19. juni 2012 (bilag). Arbejdet nu så langt, at ansøgning er 
sendt til såkaldt "teknisk gennemgang" i UNESCO hovedkvarteret i Paris. 
Projektet er dog i samvirket med Kulturstyrelsen blevet "skåret til" således, at et 
fjerde element - Jægersborg Allé og Jægergården som den sydligste del af hele 
jagtsystemet - er blevet taget ud af den foreslåede serie beskyttelsesværdige 
elementer. Argumentationen for det beskyttelsesværdige landskab kan dermed 
bedre koncentreres omkring selve mønsteret omkring jagtvejene og deres forhold til 
de kongelige slotte tilbage fra planerne tilbage fra omkring 1685. Området ved 
Jægersborg indeholder ikke i sig selv jagtveje, og Jægersborg Allé - inkl.  
rendez-vous-rondellen - forholder sig dermed alene til slottets midtakse og og er 
derfor taget ud af argumentationen om det unikke i sammenligningen med 
jagtlandskaber andre steder i Europa. Til gengæld kan der således holdes fokus på 
de øvrige elementer: Gribskov syd, Store Dyrehave og den helt anderledes 
Jægersborg Dyrehave med Jægersborg Hegn.     
Til gengæld - ligesom Frederiksborg, Fredensborg, Hareskovene m.fl. - kommer 
Jægersborg nu til at optræde i afsnittet om relevante, tilknyttede lokaliteter udenfor 
den foreslåede særligt beskyttelsesværdige serie. 

2. Fingerplan 2013
Den 30. august 2013 trådte Fingerplan 2013 i kraft. I forhold til planforslaget, der 
blev forelagt Økonomiudvalget og kommunalbestyrelsen i maj 2013, er der ikke 
sket ændringer af betydning for Lyngby-Taarbæk Kommune.

Fingerplanen består af tre dokumenter:

· Hovedbudskaber
· Landsplandirektiv for hovedstadsområdets planlægning
· Redegørelse og baggrundsmateriale.

Naturstyrelsen har desuden offentliggjort et notat vedrørende modtagne høringssvar 
og en sammenfattende redegørelse for miljøpåvirkningerne.

Link til Fingerplan 2013 og relaterede dokumenter findes på Naturstyrelsens 



Åbent punkt   Økonomiudvalget den 24-10-2013, s.49

hjemmeside:
http://www.naturstyrelsen.dk/Planlaegning/Planlaegning_i_byer/Hovedstadsomraa
det/FINGERPLAN_2013/ 

3.  Valg til Europa-Parlamentet
Økonomi- og Indenrigsministeriet har den 10. oktober 2013 meddelt kommunerne, 
at der afholdes valg af danske medlemmer til Europa-Parlamentsvalget søndag den 
25. maj 2014.

Økonomiudvalget den 24. oktober 2013
Taget til efterretning.

Forvaltningen orienterede endvidere om, at borgerrådgiverens årsrapport nu 
foreligger og forelægges kommunalbestyrelsen på ordinært møde i november 2013.
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22

Ny overdækning på bygningen Gyrithe Lemches Vej 20
.

Sagsfremstilling
Som opfølgning på Kommunalbestyrelsens beslutning om salg af den bygning på 
Gyrithe Lemchesvej 20, hvor Lyngby-Taarbæk Ungdomsskole og 10. klassescenter 
(LTU) er placeret - og flytning af LTU til Lyngby Idrætsby - er der parallelt med 
nærværende sag udarbejdet et salgsprospektmateriale, der kan danne grundlag for 
beslutning om igangsættelse af et udbud af ejendommen i efteråret 2013, samt på 
hvilke vilkår. 

Dette aktualiserer en stillingtagen til den nuværende afdækning på bygningen – 
herunder om der kan findes en mindre omkostningstung løsning. I forhold hertil har 
forvaltningen derfor undersøgt bl.a. følgende teknisk mest anvendelige muligheder 
for at nedtage den opsatte overdækning og afskærmning og derigennem reducere 
den månedlige udgift på overdækning:

1. En nedrivning af brandtomten inkl. omlægning af de tekniske installationer i 
kældergangen, hvilket vil koste ca. 7 mio. kr. ekskl. moms.

2. Som alternativ til stilladset opsætte et midlertidigt stabilt tag beklædt med 
trapezplader på selve brandtomten, samt afdækning af vinduesåbninger mod 
skolegården. Denne løsning vil beløbe sig til ca. 1,3 mio. kr. excl. moms. En 
sådan løsning vil kun kunne betale sig, hvis brandtomten står yderligere 20 
måneder (i tidligere notat har været nævnt en tilbagebetalingstid på 18 
måneder, men heri er ikke taget højde for det frigørelsesbeløb, som en nærmere 
gennemgang af kontrakten har vist sig at indeholde). 

3. Genforhandling af den nuværende kontrakt med henblik på reduktion af den 
fremadrettede leje for stilladsoverdækningen. Forvaltningen har været i 
telefonisk kontakt med udlejer, der var indstillet på et møde herom.

Forvaltningen peger umiddelbart på løsning 2 eller 3 som de økonomisk og teknisk 
mest fordelagtige henset til, at brandtomten kommer til at stå i yderligere mindst 20 
måneder, da den forventede salgsperiode kan strække sig over en længere periode - 
og bygningen først kan fraflyttes, når der er fremskaffet nye faciliteter til 
Ungdomsskolen i Lyngby Idrætsby.

Økonomiske konsekvenser
Den månedlige leje af den nuværende overdækning beløber sig til 71.500 kr. excl. 
moms. Lejeudgiften er frem til november 2012 blevet betalt af forsikringsselskabet, 
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men er siden overgået til kommunen. Kontrakten vil kunne opsiges umiddelbart, 
men lejen er baseret på en treårig lejeperiode. Frigørelse af kontrakten på 
nuværende tidspunkt (efter kun to år) vil således koste kommunen cirka 125.000 kr. 
excl. moms.

Beslutningskompetence
Økonomiudvalget.

Indstilling
Forvaltningen foreslår, at der træffes beslutning om, at der gåes frem efter løsning 2 
eller 3 afhængig af forvaltningens opgørelse af den mest fordelagtige økonomiske 
løsning.

Økonomiudvalget den 24. oktober 2013
Godkendt.
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Status på modregning af sygedagpenge fra forsikringsselskaber - regres
.

Sagsfremstilling
I budgetaftalen for 2013-16 indgik, at regresindtægterne øges med 1 mio. kr. i 
2013, 1,5 mio. kr. i 2014 og 2015 og 2,0 mio. kr. i 2016. I april måned besluttede 
Økonomiudvalget at entrere med en ekstern leverandør til gennemgang af sager tre 
år tilbage. På økonomiudvalget i august måned blev det meddelt af forvaltningen, at 
den eksterne leverendør var gået i gang med arbejdet, og at udvalget ville modtage 
en ny status ved udgangen af september med henblik på, at eventuelle økonomiske 
konsekvenser indarbejdes i forbindelse med 3. anslået regnskab.

Til sagen er vedlagt JR Gruppen APS' situationsrapporter på regresopgaven den 
6.8.2013 og den 12.9.2013 (bilag). Af rapporten fra 12.9.2013 fremgår, at alle 
sygedagpengesager fra 2010 og 2011 er gennemgået. Ved gennemgangen af 2010 
er der potentielt en indtægt til Lyngby-Taarbæk Kommune på 0,4 mio. kr., hvoraf 
de 0,2 mio. kr. tilgår den eksterne leverandør. Skønnet er dog fortsat usikkert. 
Gennemgangen af 2011 har ikke vist nogle sager om regres, som ikke var kendte i 
forvejen. Dette medfører at skønnet for regresindtægter, som blev forelagt i 
situationsrapporten i august måned er uændret.

I lyset af denne status vurderer forvaltningen, at det ikke er realistisk at indfri 
forøgelsen af indtægterne hverken i 2013 eller de følgende år. Endvidere er der i 
2013 faldende regresindtægter af forvaltningens egen indsats på området. Der 
forventes pt. kun indtægter på 0,3 mio. kr. - dette skal bl.a. ses i lyset af et faldende 
antal sygedagpengesager. Forvaltningen foreslår derfor, at de budgetlagte 
regresindtægter mindskes i lyset af den eksterne leverandørs resultat og i lyset af de 
generelt faldende regresindtægter.

Økonomiske konsekvenser
I lyset af det faldende sagstal skønnes det, at de manglende regresindtægter kan 
finansieres med 1,2 mio. kr. i sparet forsørgelse i 2014 og 2016-17. I 2015 er der 53 
sygedagpengeuger, hvorfor det skønnes, at der kun kan finansieres med 0,2 mio. kr. 
Efter finansieringen fra sparede forsørgelsesudgifter er der følgende merudgifter: 
1,0 mio. kr. i 2014, 2,0 mio. kr. i 2015 og 1,5 mio. kr. i 2016 og 2017.

De økonomiske konsekvenser indarbejdes i forbindelse med 3. anslået regnskab.

Beslutningskompetence
Økonomiudvalget.



Åbent punkt   Økonomiudvalget den 24-10-2013, s.62

Indstilling
Forvaltningen foreslår, at status tages til efterretning.

Økonomiudvalget den 24. oktober 2013
Taget til efterretning.
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Anmodning om optagelse af sag på dagsordenen om Polobane på 
Dyrehavegaard
.

Simon Pihl Sørensen (A) har i e-mail af 17. oktober 2013 anmodet om, at der som 
punkt på dagsordenen optages sag med følgende tekst:

"Jeg er noget overrasket over, hvis  der - uden behandling i Byplanudvalget - er 
givet tilladelse til opførelse af en Polobane på Dyrehavegaard, ikke mindst set i 
lyset af de forhandlinger, der er ført med Købehavns Kommune om frikøb 
andetsteds. Herudover finder jeg, at spørgsmålet naturligvis burde have været 
politisk behandlet. Der ønskes en redegørelse for forløbet."

Økonomiudvalget den 24. oktober 2013
Der udarbejdes et notat.
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Anmodning om optagelse af sag på dagsordenen om betjening af 
kommunalbestyrelsen
.

Morten Normann Jørgensen (F) har i e-mail af 17. oktober 2013 anmodet om, at der 
som punkt på dagsordenen optages sag med følgende tekst:

"Betjening af kommunalbestyrelsen. C og F ønsker en drøftelse af, hvordan 
spørgsmål/svar funktionen på POLweb har fungeret indtil nu, og hvordan 
betjeningen af kommunalbestyrelsen kan forbedres fremadrettet."

Økonomiudvalget den 24. oktober 2013
Drøftet.
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